
ROTARY‐MØTE 10. NOVEMBER 2015.  

 

REFERAT: 

 

Presidenten informerte bl.a. om tanker Rotary sentralt har, om mer samarbeid 

klubbene i mellom. 

Han oppfordret også medlemmene til å melde seg på «Fårikål‐aften» 24. 

november. 

Amund Rudlang holdt 3‐minutt og dvelte ved juks og svindel i bilindustrien. Det 

vi opplever av juks i Volkswagen‐konsernet for tiden er slettes ikke noe nytt. 

Hitler som introduserte planene om en «folkebil» i 1930 årene lovet i så måte –

folkebil til alle‐Folkevognen ble solgt til tyske arbeidere på avbetaling. Ingen av 

de 340000 tyske arbeiderne som betalte avdrag på et bilkjøp mottok noen bil. 

Starten på andre verdenskrig var nok skyld i dette, men hele prosjektet 

bedømmes i dag som økonomisk feilslått, og var mulig bare takket være 

de nazistiske styresmaktenes korrupsjon.  

Amund pekte også på andre prosjekter som vanskelig tålte dagens lys 

Hovedpost var ved Øistein Larsen som hadde med seg Carsten Bruun, og de 

ønsket å gi oss en orientering og erfaringer fra 15 års roseproduksjon i Uganda. 

 

Øistein og Carsten ga oss et interessant bilde av hva som er utrettet. Store 
utfordringer i starten, som etter hvert fremstår som et mønsterbruk, som 
naturligvis betyr svært mye for lokalbefolkningen. 
Et tiltak som også betyr mye er etableringen av en grunnskole for elever 
mellom 7 og 14 år. I dag har skolen 280 elever, i tillegg forefinnes også en liten 
barnehage avdeling.  
Det er mye fattigdom, og flere foreldre makter ikke skolepengene. Dette er på 
alle måter trist, og mange ressurssterke elever får dermed ikke en sjanse til å 
lykkes. Det må føyes til at Øistein og Carsten bidrar til at noen av disse elevene 
likevel får plass. Kan vi i Rotary gjøre enda mer? 
 



Penger til skoleprosjektet har mange bidratt med. Som eks. kan nevnes at man i 
stedet for bryllupspresanger har gitt midler til prosjektet. Distriktet har bidratt, 
og ikke minst har Holmestrand Rotary ved vårt julelotteri bidratt.  
Øistein minner oss på at årets julelotteri nærmer seg raskt. Finner sted 24. 
november, ha med tjukk lommebok! De som ikke kan stille, kan likevel bidra 
med å kjøpe lodd, send Øistein en mail. 
 
Foranledningen for å starte opp med roseproduksjon var det faktum at Gro 
Harlem Brundtland regjering ga tillatelse til import av landbruksprodukter uten 
toll. Man startet opp med et område på 20000m2, som i dag er på hele 
400000m2. Det eksporteres ca. 45 millioner roser pr. år. Økonomien har også 
skutt fart. 
 
Tilslutt fikk vi en rask innføring i hvordan man vurderer rose‐kvaliteten, og 
sannelig fikk hvert medlem en blomsterbukett med seg hjem…roser av 
ypperste kvalitet! 
 
Mvh/Timmy 


